

FORT GEORGE



THE STORY

During the War of 1812, the Niagara River was a vital water transportation route between Lake Ontario and Lake Erie. The "Front", as it was known, was the scene of many battles, including the ferocious Battle of Fort George between the British stationed there and American forces based across the river. The fort sustained heavy damage from cannon fire and, virtually destroyed, was captured by the Americans. It was retaken that same year by the British. After the war, it was abandoned and fell into ruins until the 1930s, when restoration of the earthworks and buildings began. Fort George was designated as a national historic site in 1921.



A POWERFUL BASTION

Fort George is an impressive structure, boasting six massive earthen and log bastions linked by a wooden palisade surrounded by a dry ditch.

The interior of the fort houses a number of reconstructed buildings – a guardhouse, log blockhouses containing the barracks and the storage depot, a kitchen, a workshop and an officers' quarters. The sturdily built, stone powder magazine is the oldest original military building in Ontario.



THE SAVIOUR OF UPPER CANADA

Major General Sir Isaac Brock, "the saviour of Upper Canada" is strongly associated with Fort George. Brock used the fort's strategic location to plan his defence of Upper Canada. To honour his memory, a spectacular monument was erected near Queenston Heights, where he died in battle in October, 1812.



WHERE YOUNG MEETS OLD



Fort George National Historic Site is a fascinating place to explore the history of Canada and the War of 1812, with knowledgeable, costumed staff who bring the site to life with their tales from the past. Musket and cannon fire and the traditional sounds of fife and drum music fill the air.



THE TOWN OF NIAGARA-ON-THE-LAKE

Fort George is located just a short walk from the centre of the beautiful and historic town of Niagara-on-the-Lake: the first capital of Upper Canada. With the natural wonder of Niagara Falls just 20 minutes away, a visit to Fort George National Historic Site will be part of an experience you will never forget.

VISIT US—IT'S FUN!

Fort George National Historic Site is located off the Queen's Parade and the Niagara Parkway in the town of Niagara-on-the-Lake, Ontario.

Open daily, May – Nov.
from 10 a.m. – 5 p.m.
Open for group tours by appointment, year round.

Phone (year round):
905-468-6614
E-mail:
ont-niagara@pc.gc.ca

www.parksCanada.gc.ca/fortgeorge





FORT GEORGE



HISTORIQUE

Lors de la guerre de 1812, la rivière Niagara était une voie de transport maritime indispensable entre le lac Ontario et le lac Érié. « Le Front », comme on l'appelait à l'époque, fut la scène de nombreuses batailles, incluant la féroce bataille du fort George entre les Britanniques qui y étaient installés et les forces américaines siégeant de l'autre côté de la rivière. Le feu des canons causa d'importants dommages au fort, qui fut capturé par les Américains alors qu'il était presque détruit. Le fort fut repris la même année par les Britanniques, mais il fut abandonné après la guerre et il tomba graduellement en ruines jusque dans les années 1930, lorsque commencèrent les travaux de restauration du terrassement et des bâtiments.

Le fort George a été désigné lieu historique national en 1921.



UN BASTION PUISSANT

Le fort George est une structure impressionnante avec ses six bastions massifs en terre et en rondins, reliés par une palissade en bois entourée d'un fossé sec.

L'intérieur du fort comprend des bâtiments reconstitués, y compris un poste de garde, des blockhaus en rondins contenant la caserne et l'entrepôt, une cuisine, un atelier et un quartier des officiers. La robuste poudrière originale en pierre est le plus vieux bâtiment militaire original en Ontario.



LE SAUVEUR DU HAUT-CANADA

Le major général sir Isaac Brock, « le sauveur du Haut-Canada », est fortement associé au fort George. Brock a employé l'emplacement stratégique du fort pour planifier sa défense du Haut-Canada. Un monument spectaculaire honore sa mémoire près de Queenston Heights, où il est mort pendant une bataille en octobre 1812.



POINT DE RENCONTRE DES JEUNES AVEC L'HISTOIRE



Le lieu historique du Fort-George est un endroit fascinant où découvrir l'histoire du Canada et de la guerre de 1812. Vêtu en costumes d'époque, le personnel expérimenté redonne vie au fort George avec des récits du passé. Le feu des mousquets et des canons et les sons traditionnels de la musique du corps de fifres et tambours remplissent l'air.



LA VILLE DE NIAGARA-ON-THE-LAKE

Le fort George est situé à quelques pas du centre de la ville historique de Niagara-on-the-Lake, la première capitale du Haut-Canada. À seulement 20 minutes de la merveille naturelle que sont les chutes de Niagara, le lieu historique national du Fort-George fera partie d'une expérience que vous n'oublierez jamais.

DU PLAISIR VOUS ATTEND!

Le lieu historique national du Fort-George est situé à la sortie de la Queen's Parade et de la promenade de la rivière Niagara dans la ville de Niagara-on-the-Lake en Ontario.

Ouvert tous les jours de mai à novembre de 10 h à 17 h. Ouvert pour les visites de groupe sur rendez-vous à longueur d'année.

Téléphone (à longueur d'année) :
905-468-6614
Courriel :
ont-niagara@pc.gc.ca
www.parcscanada.gc.ca/fortgeorge

